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HAY UN MUNDO RICO EN EL NORTE

Porque el mundo se mueve por motivos económi-
cos y las motivaciones ideológicas y religiosas es-
tán dejando de tener importancia y de influir en su
marcha.

Que en el mundo hay un 20% de
personas, que dispone y consume
el 80% de los recursos.

Que el capital tiene vía libre para
ir y venir donde quiere, pero las
ganancias siempre vuelven al Nor-
te, que es el dueño del capital.

Unas multinacionales que pagan
bien a sus obreros cualificados del
Norte.

Un comercio libre que permite
exportar toda clase de productos
a todos los países pobres, sin nin-
gún arancel.

Unas empresas multinacionales
que están invirtiendo en el Sur,
pero no para dar trabajo y com-
partir la riqueza, sino para alejar
las producciones peligrosas y la
contaminación del Norte rico.

Unos capitales financieros que no se sienten vin-
culados a ningún lugar e invierten allí donde se pro-
duce una mayor ganancia en menos tiempo, sin im-
portarles las personas, los países, ni la ecología del
planeta.

Unas Tecnologías de la información y la comuni-
cación que están destruyendo todas las trabas que
impiden la mundialización y están acelerando el
desarrollo de quienes las poseen.

La lista de ventajas de esta forma de globalización
egoísta para los habitantes del Norte rico es inter-
minable....

Y UN MUNDO EMPOBRECIDO EN EL SUR

Porque el objetivo único de la economía es el lu-
cro, cuanto más rápido y fácil mejor, y los dere-
chos humanos están sufriendo un retroceso fuerte
en todos los países del Sur.

Que en el mundo el 80% de las
personas tiene que sobrevivir con
el 20% de los recursos.

Que el capital invierte donde me-
nos le cuesta la mano de obra y
donde no debe pagar impuestos,
ni una Seguridad Social elevada.

Unas multinacionales que pagan
con salarios de hambre a sus obre-
ros del sur.

Unas subvenciones a la agricultu-
ra de los países ricos que impiden
la competitividad de la agricultura
de los países del Sur y la arruinan.

Unas empresas multinacionales
que están llevando todas sus fábri-
cas peligrosas y contaminantes al
Sur, donde pueden hacer presión
a los gobiernos para no invertir en

seguridad y depuración.

Los países pobres, agobiados por la deuda externa,
y sin poder cobrar impuestos a las empresas, para
que no se marchen, no pueden invertir en sanidad,
educación y estructuras en sus países y el retraso
es cada vez mayor.

Los pobres del Sur, al no tener acceso a las Tecno-
logías de la información y la comunicación, han
perdido definitivamente el tren de alta velocidad
del desarrollo.

La lista de desventajas de esta forma de
globalización egoísta para los habitantes empobre-
cidos del Sur es interminable…

Campaña contra
el hambre en el mundo

Día del Ayuno Voluntario: Viernes, 6 de febrero
Jornada Nacional: Domingo, 8 de febrero.
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1 DE FEBRERO. DOMINGO CUARTO DEL TIEMPO ORDINARIO

1. – Libro del Profeta Jeremías 1, 4-5. 17-19.
«Te nombraré profeta de los gentiles»

2. – Primera carta de S. Pablo a los Corintios 12, 31-13.
«Quedan la fe, la esperanza, el amor; lo más grande es el amor»

EVANGELIO
San Lucas 4, 21-30       Hoy se cumple la Escritura que acabáis de oir

En aquel tiempo, comenzó Jesús a decir en la sinago-
ga: —Hoy se cumple esta Escritura que acabáis de
oír. Y todos le expresaban su aprobación y se admi-
raban de las palabras de gracia que salían de sus la-
bios. Y decían: —¿No es éste el hijo de José? Y Jesús
les dijo: —Sin duda me recitaréis aquel refrán: «Mé-
dico, cúrate a ti mismo»: haz también aquí en tu tie-
rra lo que hemos oído que has hecho en Cafarnaúm.
Y añadió: —Os aseguro que ningún profeta es bien
mirado en su tierra. Os garantizo que en Israel había
muchas viudas en tiempos de Elías, cuando estuvo

cerrado el cielo tres años y seis meses y hubo una
gran hambre en todo el país; sin embargo, a ninguna
de ellas fue enviado Elías más que a una viuda de
Sarepta, en el territorio de Sidón. Y muchos leprosos
había en Israel en tiempos del Profeta Eliseo, sin em-
bargo, ninguno de ellos fue curado más que Naamán,
el sirio. Al oír esto, todos en la sinagoga se pusieron
furiosos y, levantándose, lo empujaron fuera del pue-
blo hasta un barranco del monte en donde se alzaba
su pueblo, con intención de despeñarlo.
Pero Jesús se abrió paso entre ellos y se alejaba.

San Lucas 5, 1-11      Sacaron las barcas, y, dejándolo todo, lo siguieron

En aquel tiempo, la gente se agolpaba alrededor de
Jesús para oír la Palabra de Dios, estando él a ori-
llas del lago de Genesaret; y vio dos barcas que
estaban junto a la orilla: los pescadores habían des-
embarcado y estaban lavando las redes. Subió a
una de las barcas, la de Simón, y le pidió que la
apartara un poco de tierra. Desde la barca, sentado,
enseñaba a la gente. Cuando acabó de hablar, dijo
a Simón:
—Rema mar adentro y echad las redes para pescar.
Simón contestó: —Maestro, nos hemos pasado la
noche bregando y no hemos cogido nada; pero,
por tu palabra, echaré las redes.

Y, puestos a la obra, hicieron una redada de peces tan
grande, que reventaba la red. Hicieron señas a los socios
de la otra barca, para que vinieran a echarles una mano.
Se acercaron ellos y llenaron las dos barcas, que casi se
hundían. Al ver esto, Simón Pedro se arrojó a los pies
de Jesús, diciendo: —Apártate de mí, Señor, que soy
un pecador. Y es que el asombro se había apoderado
de él y de los que estaban con él, al ver la redada de
peces que habían cogido; y lo mismo les pasaba a
Santiago y Juan, hijos de Zebedeo, que eran compañe-
ros de Simón. Jesús dijo a Simón: —No temas: desde
ahora, serás pescador de hombres. Ellos sacaron las
barcas a tierra y, dejándolo todo, lo siguieron.

8 DE FEBRERO. QUINTO DOMINGO

1. – Libro del profeta Isaías 6, 1-2. 3-8.
«Aquí estoy, mándame»

2. – Primera carta de S. Pablo a los Corintios 15, 1-11.
«Cristo murió y resucitó según las Escrituras»

EVANGELIO
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EVANGELIO

San Lucas 6, 17. 20-26.

 Dichosos los pobres; ¡Ay de vosotros, los ricos!

En aquel tiempo, bajó Jesús del monte con los
Doce y se paró en un llano con un grupo grande
de discípulos y de pueblo, procedente de toda Judea,
de Jerusalén y de la costa de Tiro y de Sidón.
Él, levantando los ojos hacia sus discípulos, les
dijo:
—Dichosos los pobres, porque vuestro es el Rei-
no de Dios.
—Dichosos los que ahora tenéis hambre, porque
quedaréis saciados.
—Dichosos los que ahora lloráis, porque reiréis.
—Dichosos vosotros cuando os odien los hom-
bres, y os excluyan, y os insulten y proscriban
vuestro nombre como infame, por causa del Hijo
del Hombre.
Alegraos ese día y saltad de gozo: porque vuestra
recompensa será grande en el cielo. Eso es lo que
hacían vuestros padres con los profetas.
Pero, ¡ay de vosotros, los ricos, porque ya tenéis vuestro consuelo!
¡Ay de vosotros, los que estáis saciados, porque tendréis hambre!
¡Ay de los que ahora reís, porque haréis duelo y lloraréis!
¡Ay si todo el mundo habla bien de vosotros! Eso es lo que hacían vuestros padres
con los falsos profetas.

15 DE FEBRERO.
SEXTO DOMINGO.

1. – Libro de Jeremías 17, 5-8.

«Bendito quien confía en el Señor»

2. – Primera carta de S. Pablo a los Corintios 15, 12.16-20.

«Si Cristo no ha resucitado, vuestra fe no tiene sentido»
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EVANGELIO

San Lucas 6, 27-38.

 Tratad a los demás como queréis que ellos os traten

En aquel tiempo, dijo Jesús a sus discípulos:
—A los que me escucháis os digo: Amad a vuestros enemigos, haced el bien a los que
os odian, bendecid a los que os maldicen, orad por los que os injurian.
Al que te pegue en una mejilla, preséntale la otra; al que te quite la capa, déjale
también la túnica. A quien te pide, dale; al que se lleve lo tuyo, no se lo reclames.
Tratad a los demás como queréis que ellos os traten. Pues, si amáis sólo a los que
os aman, ¿qué mérito tenéis? También los pecadores aman a los que los aman. Y si
hacéis bien sólo a los que os hacen bien, ¿qué mérito tenéis? También los pecadores
lo hacen.
Y si prestáis sólo cuando esperáis cobrar, ¿qué
mérito tenéis? También los pecadores prestan a
otros pecadores con intención de cobrárselo.
¡No! Amad a vuestros enemigos, haced el bien y
prestad sin esperar nada: tendréis un gran pre-
mio y seréis hijos del Altísimo, que es bueno
con los malvados y desagradecidos.
Sed compasivos como vuestro Padre es compa-
sivo; no juzguéis y no seréis juzgados; no con-
denéis y no seréis condenados; perdonad y se-
réis perdonados; dad y se os dará: os verterán
una medida generosa, colmada, remecida, rebo-
sante.
La medida que uséis la usarán con vosotros.

22 DE FEBRERO.
SÉPTIMO DOMINGO.

1. – Libro primero de Samuel 26, 2-23.

«Él te puso en mis manos, pero no he querido atentar contra ti»

2. – Primera carta de S. Pablo a los Corintios 15, 45-49.

«Nosotros seremos imagen del hombre celestial»
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29 DE FEBRERO.
PRIMER DOMINGO DE CUARESMA.

1. – Libro del Deuteronomio 26, 4-10.

«Te postrarás en presencia del Señor, tu Dios»

2. – Carta de S. Pablo a los Romanos 10, 8-13.

«Nadie que cree en Él quedará defraudado»

EVANGELIO

San Lucas 4, 1-13.

El Espíritu lo fue llevando por el desierto. Y era tentado

En aquel tiempo, Jesús, lleno del Espíritu Santo, volvió del
Jordán, y durante cuarenta días, el Espíritu lo fue llevando
por el desierto, mientras era tentado por el diablo.
Todo aquel tiempo estuvo sin comer, y al final sintió hambre.
Entonces el diablo le dijo:
—Si eres Hijo de Dios, díle a esta piedra que se convierta
en pan.
Jesús le contestó:
—Está escrito: «No sólo de pan vive el hombre».
Después, llevándole a lo alto, el diablo le mostró en un instan-
te todos los reinos del mundo, y le dijo:
—Te daré el poder y la gloria de todo eso, porque a mí me lo
han dado y yo lo doy a quien quiero. Si tú te arrodillas delante de mí, todo será tuyo.
Jesús le contestó:
—Está escrito: «Al Señor tu Dios adorarás y a él sólo darás culto».
Entonces lo llevó a Jerusalén y lo puso en el alero del templo y le dijo:
—Si eres Hijo de Dios, tírate de aquí abajo, porque está escrito:
«Encargará a los ángeles que cuiden de ti», y también: «te sostendrán en sus manos, para
que tu pie no tropiece con las piedras.»
Jesús le contestó:
—Está mandado: «No tentarás al Señor tu Dios».
Completadas las tentaciones, el demonio se marchó hasta otra ocasión.



Misioneros desde Acá

San Francisco Blanco:
VOCACIÓN DE MÁRTIR
O día 5 de febreiro, xoves, estará de festa un ano máis a parroquia de Tameirón celebrando a San Francisco
Blanco. O día 7, sábado, coma tódolos anos, peregrina alí a Delegación de Misións, porque é o Patrón dos
Misioneiros de Ourense. Raúl é un cura novo, recén ordenado, e coma Francisco, natural de Tameirón. El
mesmo é quen nos presenta ó Santo.

menores antes de marchar para Salamanca. Francisco
Blanco descubrira que a realización concreta da súa
vocación cristiá pasaba polo camiño da entrega da súa
vida a Cristo e ós irmáns no sacerdocio ministerial.

«Francisco Blanco aprendeu a importancia
de ser cristián na súa familia e na súa
comunidade parroquial de Tameirón»

Os mozos cristiáns do século XXI, creo que deberían
botar unha ollada á vida de tantos mozos cristiáns que
dende novos tomáronse en serio o que significa estar
bautizado, e sobre todo experimentaron a felicidade que
nace da fidelidade ó plan que Deus ten para cada un dos
seus fillos. Francisco Blanco, antes de entrar no
convento, xa se percatara que recibira unha gran riqueza,

aprendérao na súa familia, na súa comunidade parroquial de
Tameirón, descubrira a inmensa riqueza de ser fillo de Deus,
irmán de Cristo; pouco a pouco foi descubrindo a través do
estudio, da oración, da confesión e dirección espiritual, que
conservar esta riqueza tiña unhas esixencias, que este Pai, Deus,
tiña un plan para el, un camiño que non era de dirección
obrigatoria, que esixía a resposta libre, pero un camiño que
levaba á terra da liberdade e da felicidade, un camiño que era o
seu, o que  Deus pensara para el, e que soamente sería feliz
nesta vida se acertaba con ese camiño. Pero tamén descubriu
que nese camiño non estaba só, que toda a Igrexa o acompañaba,
que esa Igrexa era unha gran familia, guiada polo Espírito de
Deus; pero sobre todo aprendeu a experimentar a presencia
amiga e cercana de Xesús, que lle axudaba a seguir os seus
pasos e a facelo presente no mundo no que se movía: na familia,
no mundo da universidade, no convento ou entre os xaponeses.
Tamén descubriu que sen esta compañía era imposible facer
realidade o plan de Deus porque os homes somos débiles e
moitas veces fállannos as forzas, pero que unidos a Cristo
podemos escoitar, acoller e incluso acompañar a chamada de
Deus na nosa vida e tamén na vida dos nosos irmáns.

«Francisco é modelo cercano de
descubrimiento e acollida da vocación na
nosa vida cristiá»

Neste ano fago unha invitación a celebrar a San Francisco
Blanco, como modelo cercano de descubrimento e
acollida da vocación na nosa vida cristiá. No seu pobo,
en Tameirón, celebrarémolo ó longo de toda a novena,
pero sobre todo os días 5, 7 e 8 de febreiro, ás súas festas,
en que todo o noso pobo xirará unha vez máis en torno a
este amigo que se todo o ano está moi presente nas nosas
casas, nestes días quere tamén achegarse ó fogar de
tódolos diocesáns de Ourense.

Raúl Alfonso González
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Ó longo de todo este ano, na nosa diócese,
estámonos a mover por un lema: «¡Igrexa!
Descubre, acolle e acompaña a chamada de Deus».
Creo, que cando se achega a data da festividade
anual do noso paisano, San Francisco Blanco, non
está de máis, que botemos unha ollada á nosa
historia particular e descubrámo-los modelos de
fidelidade á vocación que posuímos.

«Mártir é todo cristián que vive con
coherencia a  Fe, que a comunica ca súa
vida, e que fai dela o centro existencial
da súa persoa»

Francisco Blanco: vocación de mártir. Esta é a
vocación de todo bautizado; todos estamos
chamados a dar testemuño da fe que recibimos no bautismo e
que acollemos ó longo da nosa vida. Cada vez que escoitamos a
palabra «mártir», enseguida nos vén á nosa cabeza, unha persoa
que entrega a súa vida en mans de outras persoas por odio á
nosa fe; pero o sentido orixinario e literal desta palabra é moito
máis amplo; mártir é o mesmo que testigo. Mártir e todo cristián
que vive con coherencia a  Fe, que a comunica ca súa vida, e
que fai dela o centro existencial da súa persoa. Cando Francisco
Blanco corría e xogaba polas corredoiras do Tameirón na súa
infancia, ou cando se aplicaba no estudio en Monterrey na súa
adolescencia, ou cando era un mozo universitario en Salamanca,
non creo que pensara moito en que era posible que Deus lle
pediría a entrega da súa vida nunha cruz, como acontecería.
Pero si tiña moi claro o que significaba a súa condición de
bautizado, chamado a facer presente a Cristo no mundo. Por
eso os seus biógrafos fálannos das súas visitas frecuentes, tanto
en Monterrey coma en Salamanca, ata o convento dos
franciscanos onde tiña o seu director espiritual, con quen revisaba
a súa vida para ver se realmente se ía axustando ó Evanxeo.
Con dezaseis anos expresa publicamente a súa vontade de ser
sacerdote, por eso o bispo de Ourense dálle ás primeiras ordes

Primeira Misa de Raúl este verán



Misioneros desde Allá
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“Vivir simplemente co necesario”
Purita Lorenzo, é unha «aliada», ourensá, que fai case sete anos deixou o seu traballo como enfermeira e se foi
para Bolivia. Vive desde entón nunha poboación rural chamada El Torno cerca de Santa Cruz de la Sierra. Pasa
uns días de descanso coa súa familia e pedímoslle que nos contase algo daquela terra e da súa xente.

¿Que é unha «aliada»?
Unha «aliada» é unha persoa
consagrada a Deus, cos votos
tradicionais de pobreza,
castidade e obediencia pero
vivindo no medio do mundo.
O noso carisma é a pureza
tomada globalmente... En
Bolivia vivir este carisma é un
gran reto coa corrupción que
hai. En Ourense as aliadas
somos algo máis de trinta e
traballamos en moi diversos
campos.

«Sempre quixen estar
entre os máis pobres»

¿Como chegaches ti a ser
misioneira?
Sempre me gustou o traballo con
marxinados. Por eso antes de irme
para Bolivia dedicaba parte do meu
tempo a drogadictos, visitaba o
cárcere... Sempre quixen ir ás Misións
e estar entre ós máis pobres. Nun
momento propuxéronnos ás Aliadas
ir á Bolivia e alá me fun encantada.
Ademais xa non tiña cargas familiares
unha vez que falecera o meu pai que
vivía comigo.

¿Que é para ti ser misioneira?
Ser misioneiro é levar a Xesucristo.
Certo que tamén hai que axudar ás
persoas a saír da situación de miseria
na que viven pero o noso obxectivo
fundamental e levar o Evanxeo,
afondar no coñecemento de
Xesucristo, compartindo a súa vida,
sementando esperanza, axudándolles
a descubrir que Xesús os quere...
Anque é frecuente que ó final ti es o
que máis recibe. Ser misioneiro é
intentar vivir a fondo o que queres
transmitir. Na nosa vida tamén hai
sufrimento pero sabes que aquela
xente te precisa e a forza do Señor
non nos falta nunca.

Sabemos que pasaches un ano
duro en Bolivia...
Na revolta deste pasado ano que
coñecestes polos medios de
comunicación, mesturáronse, moitos
problemas: o do gas, o dos
campesiños sen terra, o dos cocaleros
que piden seguir producindo.... unido

a unha gran corrupción política.
Houbo mais de 70 mortos... De todos
xeitos o motivo central das revoltas
foi a explotación do gas natural que
se quería vender ós Estados Unidos.
Estivo o país totalmente bloqueado.
Unha vez que fuxiu o presidente
Sánchez de Lozada e asumiu o poder
o Vicepresidente Carlos Mesa,
serenáronse as cousas. Os partidos
políticos quedaron fora de xogo xa que
nomeou un gabinete de técnicos
cualificados e non políticos, pero
¿deixarano gobernar? As forzas
sociais falaron de darlle tres meses
de tregua...

«Simplemente queremos seguir
a Xesucristo que buscou a pobres,
enfermos, desherdados»

E no medio de toda esta
situación a Igrexa...
A Igrexa Boliviana ten moito prestixio
e é escoitada nos conflictos anque
neste último non se aceptou a súa
mediación. En cuanto a vida interna
da Igrexa o maior problema é que é
moi dependente da axuda exterior
sobre todo en cuanto a persoal xa que
case non ten sacerdotes nativos.
Temas coma o celibato son difíciles
de entender. O ter descendencia é
algo fundamental para todo boliviano.
De todas formas penso que o maior
reto da Igrexa boliviana é o ter un
rostro propio.

En cuanto a túa labor...
Estamos unha compañeira de
Almería, que se chama Carmen, e
máis eu nunha zona rural de 60

comunidades que en total
teñen unhas 40.000 persoas.
A poboación principal, que é
onde vivimos, chámase El
Torno e ten uns 12.000
habitantes. Ó principio
traballabamos solo na
pastoral, camiñando ó ritmo
da xente... incluso fisicamente
porque nunca tivemos coche.
Dedicabámoslle o tempo as
comunidades coidando de
visitalas polo menos unha vez
ó mes. Nos últimos anos
estamos máis dedicadas ó
traballo na escola fiscal como

profesoras de Relixión pero sen
esquecer nunca o traballo pastoral
propiamente dito. Como enfermeira
axudo no que podo pondo inxeccións,
facendo curas, acompañando ós
enfermos a ir ós Hospitais onde hai
que pagar todo... Neste sentido
mantemos moita relación coas
«Cruzadas» que levan o Hospital onde
vai cada ano o Dr. Garrido.

«Proben nalgún momento da súa
vida vivir simplemente co
necesario»

¿Por que segues en Bolivia?
¿Non é hora de regresar?
Sei que non hai ninguén
imprescindible pero si que somos moi
necesarios. Aquelo atrápate e é moi
difícil abandonar a aquela xente. De
todos xeitos seguir alí é un problema
de fe. Non somos heroes.
Simplemente somos persoas que
queremos seguir a Xesucristo que
buscou a pobres, enfermos,
desherdados. Tiven a sorte de que
me ofrecesen esta oportunidade e
acollina. Hoxe non o cambio por
nada.

¿Algunha cousa que che
gustaría dicirnos?
Gustaríame dicirlle a todos: proben
nalgún momento da súa vida «vivir
simplemente co necesario». ¡Que
pouco fai falta para vivir! E pensen,
ademais, que hai moitos que non
teñen nin o básico, nin o
fundamental... que pasan fame. O
que a nós nos sobra, faille falta a
moitos.

Purita con unha veciña boliviana
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